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Příjezd 
V Koreji je více mezinárodních letišť, ale nejlepší je letět na Incheon (mezinárodní letiště kousek od Seoulu). 
Mezi Prahou a Incheonem je přímý let, trvá zhruba 10 h a létá jednou denně nebo jednou za dva dny. Spojení je 
to ideální, letenka vychází při včasném koupení kolem 20 000,-. Pokud chcete levnější variantu, dá se koupit 
letenka s jedním nebo se dvěma přestupy. Z Incheonu se můžete dostat kamkoliv v celé Koreji, mají výbornou 
dopravní infrastrukturu. 
Do Daegu se dá dostat buď autobusem nebo KTX(rychlovlak). Cestou tam jsem jela autobusem, je pohodlný, je 
v něm spoustu místa, klimatizace, cesta trvá 4 h a lístek stojí okolo 37 000 KRW. Po příjezdu do Daegu na 
Dongdaegu station na mě čekala moje CP a vzala mě na ubytování. Zpátky jsem využila KTX, cesta trvá asi 
hodinu a třičtvrtě a stojí okolo 43 000 KRW. Rychlovlaky jsou tady opravdu na vysoké úrovni a cenový rozdíl 
oproti autobusu není tak velký a ušetříte spoustu času.  

Ubytování 
V Daegu jsme byly dohromady jen 3 studentky (já, další z Finska a z Litvy). Zařídili nám guesthouse, který byl 
zhruba 8 min pěšky od nemocnice, kousek od centra. Měly jsme jeden společný pokoj, vlastní koupelnu i 
s pračkou a sušákem, s klimatizací. Kuchyňku jsme neměly, ale měly jsme přístroj na teplou a studenou vodu, 
takže jsme si mohly uvařit kafe a ještě jsme měly toastovač. Na chodbě byla společná lednička a o patro výš i 
mikrovlnka. Na pokoji byla wifi. Bydlely jsme kousek od metra asi 5 min pěšky a asi 10 min od jednoho 
z největších trhů v Koreji.  

Stáž 
První den stáže nás všechny tři uvítal děkan fakulty a rozdělily jsme se na svá oddělení. První dva týdny jsem 
byla na GIT chirurgii. Jako tutory jsem měla 2 profesory, kteří se mi věnovali a snažili se vše vysvětlit, ukázat. 
Hodně operací bylo laparoskopicky. V Koreji není úplně běžné, aby studenti asistovali. Pokud se zeptáte, jestli 
se s nimi můžete umýt, nemají s tím problém, naopak. A pokud je čas, nechají Vás i držet háky nebo udělat 
nějaký steh na konci. Nemusela jsem být jen na GIT chirurgii, mohla jsem se podívat, na jakoukoliv operaci jsem 
chtěla. Mají tam 18 operačních sálů. Jeden den jsem proto strávila na porodním, jeden na očním, jeden na 
cévní chirurgii a jeden na gynekologii, kde byly robotické operace. Poslední dva týdny stáže jsem byla na 
neurochirurgii. Opět jsem měla 2 profesory, ale více se mi věnoval rezident, který mi vše vysvětloval. 
V nemocnici jsem trávila hodně času. Začínala jsem nejpozději kolem osmé, někdy dřív. Končila jsem běžně 
kolem 16/17 h někdy později. Mají to jinak nastavené, opravdu pracují hodně a i studenti jsou v nemocnici 
dlouho. Ale pokud jsme chtěly cestovat, domluvily jsme se a pustili nás dřív. 

Jídlo 
První den jsme dostaly hromadu kupónů, které se daly využít v nemocniční jídelně. Chodily jsme tam na obědy, 
vždy byl výběr ze tří jídel. Názvy byly jen v korejštině, ale měly jídla vystavená na ukázku, tak se dalo snadno 
vybrat. Vařili dobře. Z jídelny se dalo vzít i přichystané jídlo s sebou (často nějaký salát, sendvič, ovoce, pití) a 
poté využít ke snídani. Večeřely jsme vždy někde venku, buď s korejskými studentkami, samy nebo nás někdy 
pozvali na večeři profesoři ještě s dalšími doktory z oddělení. Chodily jsme buď do restaurace, nebo na trh. 
Kousek od guesthousu byly menší obchody, kde se daly koupit základní potraviny, a asi 15 min pešky byl větší 
supermarket. 

Město 
Daegu je velké město, má zhruba 2,5 milionů obyvatel. Není vůbec turistické, proto jsme byly trochu atrakce. 
Všude se dá dostat metrem, autobusem nebo taxíkem. V centru je hromada obchodů, restaurací, klubů, ale ve 
městě jsou i krásné parky nebo jezero. Daegu je bezpečné i v nočních hodinách. Červenec není úplně ideální 
měsíc na cestování v Jižní Koreji, ze začátku hodně prší a potom je velmi horké a vlhké počasí. Ale dá se na to 
zvyknout. 

Společenský program 
Minimálně jednou týdně, někdy i dvakrát, pro nás připravily program korejské studentky. Vzaly nás na 
lukostřelbu, na večerní projížďku na segway, do zábavního parku, předtím na večeři. Nikdy jsme nic neplatily. 
Jeden víkend byl společný výlet i se studenty z ostatních měst v Busanu. Výlet byl do detailu naplánovaný a 
přihlašovali jsme se na něj už během jara přes facebook. Některé večery jsme trávily s profesory a doktory na 
společné večeři. 



Cestování 
První víkend společný výlet v Busanu. Další víkendy jsme si výlety plánovaly samy. Podívaly jsme se do Jeonju, 
kde je tradiční vesnice, zkusily jsme si hanbok. Navštívily jsme park Donghwasa i s buddhistickým chrámem. 
Skoro 4 dny jsme strávily na ostrově Jeju, krásná příroda, rozhodně stojí za to ho vidět. Na Jeju se dostanete 
letadlem, let trvá asi hodinu a jejich několik denně přímo z Daegu. A po stáži jsem ještě strávila pár dní v Seolu. 

Certifikát 
Dostaly jsme ho bez potíží poslední den stáže. Předával nám ho oficiálně děkan a poté nás i s profesory pozvali 
na oběd. 

Celkové hodnocení 
Stáž v Daegu byla pro mě nezapomenutelná a cenná zkušenost, určitě doporučuji. Měsíc se budete cítit 

opravdu výjimečně. Všichni se nám snažili vše zařídit a strašně si vážili toho, že jsme si vybraly právě Koreu. 

Možná to bylo i tím, že jsme nebyly v hlavním městě. V Daegu mají jen pár cizích studentů za rok. Samozřejmě 

výborná korejská kuchyně a poznáte úplně jinou kulturu.  

Když budete mít nějaké dotazy, neváhejte mě kontaktovat ;) 


